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PM 2007: RVIII (Dnr 445-624/2001, 328-763/2002) 
 
 
Inför badvakter på stadens bad 
Skrivelse av Cristopher Ödmann (mp) 
 
”Baywatch” som sommarjobb 
Skrivelse av Cristopher Ödmann (mp) och Viviann Gunnarsson (mp) 
 
 

Borgarrådsberedningen föreslår kommunstyrelsen besluta följande 
1. Skrivelse av Cristopher Ödmann (mp) om ”inför badvakter på stadens bad” 

besvaras med vad föredragande borgarrådet anför. 
2. Skrivelse av Cristopher Ödmann (mp) och Viviann Gunnarsson (mp) om 

”Baywatch som sommarjobb” besvaras med vad föredragande borgarrådet 
anför. 

 
 

 
Föredragande borgarrådet Madeleine Sjöstedt anför följande. 

 
Ärendet 

 
Cristopher Ödmann (mp) har, i ena fallet tillsammans med Viviann Gunnarsson 
(mp), lämnat in två skrivelser till kommunstyrelsen angående simkunnighet bland 
stadens barn och ungdomar samt säkerheten vid Stockholms bad. 

I skrivelse daterad 4 maj 2001 föreslår Christopher Ödmann att staden inför 
badvakter på sina bad och genomför simtest på alla barn i årskurs 5, samt 
vidareutbildar personalen i badsäkerhet. 

I skrivelse daterad 25 februari 2002 föreslår Christopher Ödmann och Viviann 
Gunnarsson att staden ökar säkerheten på utomhusbad och strandbad genom att 
anställa sommarlediga ungdomar som livräddare. Med adekvat utbildning i 
livräddning skulle ungdomarna kunna fungera som komplement till badvakter och 
därmed höja säkerheten vid Stockholms bad. 

 
Beredning 

 
Skrivelserna har, var för sig, remitterats till stadsledningskontoret och 
idrottsnämnden. 

Stadsledningskontoret anser att nuvarande säkerhetspolicy och utbildningspolicy 
inte behöver revideras med anledning av skrivelserna. Kontoret avstyrker förslaget 
om ett generellt återinrättande av badvakter.  

Idrottsnämnden anser att den policy som gäller för utbildning och säkerhet är fullt 
tillräcklig för de krav som kan ställas på verksamheten. Nämnden vill inte införa 
särskilda badvakter och anser att kostnaderna för att anställa sommarvikarier som 
badvakter utomhus inte är rimlig i proportion till nyttan. 

 
Mina synpunkter 
 
Från och med den 1 september 2007 började Skolverkets nya kursplan att gälla för 
ämnet Idrott och hälsa i grundskolan. Bland annat har målen för simkunnighet 
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skärpts. De nya målen anger att en elev i femte klass ska ha god vattenvana, vara 
trygg i vatten, kunna simma 200 meter, varav 50 meter på rygg och hantera 
nödsituationer vid vatten. Det är glädjande att målen förbättrats och tydliggjorts. 
Grunden för de nya målen är en rapport från 2004 som visar på oacceptabla brister i 
svenska barns simkunnighet. En tydlig tendens är att de stadsdelar där många barn 
har föräldrar med utländsk bakgrund utmärker sig negativt när det gäller 
simkunnigheten. Nästan hälften av femteklassarna som inte kan simma kommer från 
dessa stadsdelar. 

Stockholmsskolornas egna mål varierar mycket. Men målet ska vara att alla barn i 
Stockholm ska nå de nationella målen. Jag tror inte att vare sig kommunala skolor 
eller fristående skolor vill ha lägre ambition än dessa.  

Det är livsviktigt att kunna simma, särskilt i en stad som ligger mitt i vattnet. Det är 
dessutom segregerande på så sätt att den som inte kan simma i en vattenstad som 
Stockholm inte fullt ut kan uppleva det bästa med staden. 

De kommande åren ska simklubbarna få ökat ansvar för simundervisningen. De har 
kompetensen att utbilda och de kan simning. De stärks dessutom som föreningar av 
att få ta det ansvaret. Jag vill även pröva förutsättningarna för att Svenska 
simförbundets projekt ”Vattenprovet” ska kunna genomföras i Stockholm. Projektets 
syfte är att ta reda på hur simkunnigheten faktiskt ser ut och förbättra den, med målet 
att alla ska kunna simma. Då kan vi få kunskap om nuläget, vidta rätt åtgärder för att 
nå målen och sedan höja nivån ytterligare. Vi ska identifiera och genomföra det som 
har störst positiv effekt på simkunnigheten bland stockholmsbarnen. 

Vi satsar 5 miljoner kronor i budgeten för 2008 på bland annat simkunnigheten för 
att visa att vi menar allvar när vi säger att vi vägrar lämna dessa barn i sticket. 
Simkunnighet för barn är i första hand en fråga för föräldrarna. Men staden har 
ansvar för att finna åtgärder som gör att alla lär sig simma och förhoppningsvis 
etablera en bättre attityd till vatten. 

Jag föreslår att borgarrådsberedningen föreslår kommunstyrelsen besluta följande 
1. Skrivelse 445-624/2001 av Cristopher Ödmann (mp) är besvarad med vad 

föredragande borgarrådet anfört. 
2. Skrivelse 328-763/2002 av Cristopher Ödmann (mp) och Viviann Gunnarsson 

(mp) är besvarad med vad föredragande borgarrådet anfört. 
 
Stockholm den 24 oktober 2007 
 
MADELEINE SJÖSTEDT 
 
 
Bilagor 

1. Reservationer m.m.  
2. Skrivelserna 445-624/2001 och 328-763/2002 

 
Borgarrådsberedningen tillstyrker föredragande borgarrådets förslag. 
 
Reservation anfördes av borgarrådet Yvonne Ruwaida (mp) enligt följande. 
 
Jag föreslår borgarrådsberedningen föreslå kommunstyrelsen besluta att  

1. bifalla skrivelserna  
2. därutöver anföra följande 

 
De förslag som skrivelserna innehåller skulle inte bara öka säkerheten på simhallarna och 
badplatserna. De är även viktiga ur demokratisk synvinkel. Att simkunnigheten är lägre i 
stadsdelar där många barn har utländska föräldrar är mycket allvarligt. Alla medborgare, 
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oavsett bakgrund skall känna sig trygga i stadens badhus och badplatser. Staden bör därmed 
arbeta för att göra simhallarna och badplatserna tillgängliga för alla stadens medborgare. 
Införandet av badvakter är ett led i detta. I väntan på att åtgärder genomförs för dem som har 
bristande simkunnighet, måste initiativ tas som minskar riskerna att människor skadas i 
samband med besök på stadens bad.  
 Vidare bör staden även erbjuda separata tider för kvinnor i simhallar och idrotts-
anläggningar för de som önskar, samt att ansvara för att simhallarna är tillgängliga för 
personer med funktionshinder. 
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ÄRENDET 
 
Cristopher Ödmann (mp) har, i ena fallet tillsammans med Viviann Gunnarsson 
(mp), lämnat in två skrivelser till kommunstyrelsen angående simkunnighet bland 
stadens barn och ungdomar samt säkerheten vid Stockholms bad. 

I skrivelse daterad 4 maj 2001 föreslår Christopher Ödmann att staden inför 
badvakter på sina bad och genomför simtest på alla barn i årskurs 5, samt 
vidareutbildar personalen i badsäkerhet. 

I skrivelse daterad 25 februari 2002 föreslår Christopher Ödmann och Viviann 
Gunnarsson att staden ökar säkerheten på utomhusbad och strandbad genom att 
anställa sommarlediga ungdomar som livräddare. Med adekvat utbildning i 
livräddning skulle ungdomarna kunna fungera som komplement till badvakter och 
därmed höja säkerheten vid Stockholms bad. 
 
BEREDNING 
 
Skrivelserna har, var för sig, remitterats till stadsledningskontoret och 
idrottsnämnden. 

 
Stadsledningskontoret 
 
Skrivelse Inför badvakter på stadens bad  

 
Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 14 februari 2002 har i huvudsak 
följande lydelse. 

 
Idrottsnämnden arbetar kontinuerligt med att förbättra säkerheten vid badanläggningarna. 

Det gäller inte enbart drunkningsolyckor, utan även riskerna för andra olyckor, övergrepp och 
stölder. 

Under hösten 2001gjordes en relativt genomgripande genomgång av hur säkerheten för de 
besökande kan förbättras vid badanläggningarna. Det finns en framtagen säkerhetspolicy och 
riktlinjer för framtida arbete med säkerhet. 

Stadsledningskontoret avstyrker Ödmanns förslag om att generellt återinföra badvakter vid 
stadens bad. Idrottsnämnden betonar vikten av att barn som badar åtföljs av vuxna. Det måste 
vara föräldrarna, eller i förekommande fall vid simning på skoltid skolan, som har 
huvudansvaret för barnens säkerhet. Idrottsnämnden befarar att ett återinförande av badvakter 
leder till att dessa ansvariga slappnar av i sin uppmärksamhet. Kontoret kan också konstatera 
att idrottsnämnden har en tillförlitlig bemanning vid baden, med livräddningskunniga vuxna 
som finns anställda i badet och därmed är lättillgängliga vid eventuella tillbud. Vid 
äventyrsbassängerna i Husbybadet och Eriksdalsbadet finns dock alltid badvakter. 

Christopher Ödmann vill också att staden skall vidareutbilda de anställda vid baden i 
badsäkerhet. Enligt idrottsnämndens policy ska all fast anställd personal ha grundläggand 
utbildning i hjärt- och lungräddning och sjukvårdens ABC. Personal utbildad på dessa 
områden ska alltid finnas i anläggningarna då den är öppen för allmänheten. Kontoret anser 
inte att utbildningskraven bör förändras med anledning av Christopher Ödmanns skrivelse. 

Enligt grundskolans läroplan skall elever som gått ut årskurs 5 kunna simma. Det bör då 
vara en uppgift för dem som ansvarar för uppföljning av skolornas verksamhet, både de 
kommunalas och friskolornas, att skaffa sig information om målet gällande simkunnighet 
uppnås. 

 
Idrottsnämnden 
 
Skrivelse 445-624/2001 Inför badvakter på stadens bad  
 
Idrottsnämnden beslutade vid sitt sammanträde den 20 februari 2002 att besvara 
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skrivelsen med idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande. 
 
Reservation anfördes av Majken Wennberg (v), bilaga 1. 
 
Ersättaryttrande gjordes av Peter Nilsson (mp), bilaga 1. 
 
Idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande daterat den 4 januari 2002 har i huvudsak 
följande lydelse. 
 

Idrottsförvaltningen arbetar kontinuerligt med att förbättra säkerheten vid 
badanläggningarna. Det gäller inte enbart drunkningsolyckor, utan även riskerna för andra 
olyckor, övergrepp och stölder. 

Under hösten 2001gjorde förvaltningen en relativt genomgripande genomgång av hur 
säkerheten för de besökande kan förbättras vid badanläggningarna. 

År 1993 beslutade dåvarande fritidsnämnden att permanenta badvakterna inte skulle vara 
obligatoriskt vid badanläggningarna. Istället har en strategi valts där det tydliggörs att barn 
som badar måste åtföljas av vuxna som tar ansvar för deras säkerhet. Personal med 
kunskaper i livräddning ska alltid finnas lätt tillgängliga i badanläggningarna för att kunna 
tillkallas vid behov. Vid äventyrsbassängerna i Husbybadet och Eriksdalsbadet finns alltid 
badvakter. 

Christopher Ödmann föreslår att personalen ska utbildas i badsäkerhet. Enligt 
idrottsförvaltningens policy ska all fast anställd personal ha grundläggand utbildning i hjärt- 
och lungräddning och sjukvårdens ABC. Personal utbildad på dessa områden ska alltid 
finnas i anläggningarna då den är öppen för allmänheten. Idrottsförvaltningen anser inte att 
utbildningskraven bör förändras med anledning av Christopher Ödmanns skrivelse. 

Enligt grundskolans läroplan skall elever som gått ut årskurs 5 kunna simma. Det bör då 
vara en uppgift för dem som ansvarar för uppföljning av skolornas verksamhet, både de 
kommunalas och friskolornas, att skaffa sig information om målet gällande simkunnighet 
uppnås. 
 

 
Skrivelse”Baywatch” som sommarjobb 
 
Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 20 juni 2002 har i huvudsak 
följande lydelse. 

 
Det är idrottsnämnden som ansvarar för bassängbad utomhus och stadsdelsnämnderna som 

ansvarar för strandbad. Stadsledningskontoret anser att det är berörda nämnder som med 
tanke på säkerhet m.m. skall bedöma hur eventuell tillsyn i baden skall ske. Enligt vad 
stadsledningskontoret erfar är det brukligt och lämpligt att personer som skall utbildas till 
badvakt har fyllt 18 år. 

När det gäller idrottsnämndens verksamhet brukar vikarier främst användas vid ordinarie 
personals semester. De personer som då anlitas brukar redan ha adekvat utbildning. Det kan 
t.ex. vara personer som är simlärare. Det är ur säkerhetssynpunkt viktigt att det är rätt 
personer som anlitas. Stadsledningskontoret ställer sig av denna anledning tveksam till 
Christopher Ödmanns och Viviann Gunnarssons förslag. Idrottsnämnden har en 
säkerhetspolicy och riktlinjer för framtida arbete med säkerhet. Kontoret vill understryka 
vikten av att upprätthålla policy och riktlinjer för att erhålla god säkerhet även vid 
utomhusbad och bassänger. Det är viktigt att ungdomar genom feriearbete kan tjäna egna 
pengar, men det får inte ske på bekostnad av säkerheten vid de anläggningar staden ansvarar 
för. 

 
 

Skrivelse 328-763/2002 ”Baywatch” som sommarjobb 
 
Idrottsnämnden beslutade vid sitt sammanträde den 28 augusti 2002 att besvara 
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skrivelsen med idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande. 
 
Reservation anfördes av Majken Wennberg (v), bilaga 1. 
 
Ersättaryttrande gjordes av Peter Nilsson (mp), bilaga 1. 
 
Idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande daterat den 13 juni 2002 har i huvudsak 
följande lydelse. 
 
Förvaltningen har redan i dag personal utbildad i livräddning. Vid behov finns även tillgång 
till omkring 80 simlärare från förvaltningens simskoleverksamhet. För att bli legitimerad 
badvakt krävs utbildning av Svenska Livräddningssällskapet. SLS, vilket kostar 3 000 
kronor för sex dagar. För att bli legitimerad måste man ha fyllt 18 år. Att ge unga, över 18 år, 
utbildning och anställning över sommaren skulle medföra betydande kostnader, vilka ej 
finns anslagna. 

För besök på Stockholms stads simhallar skall barn under 10 år ha vuxet sällskap. Det 
ställs även krav på att föräldrarna ska vara ombytta för att vara behjälpliga. 
Lärare/fritidspersonal och förskolepersonal är ansvariga för medföljande barn och 
livräddningskunnig personal finns ständigt närvarande. I äventyrsdelarna på Eriksdalsbadet 
och Husbybadet är badvakter alltid närvarande. 

Idrottsförvaltningen genomför löpande utbildning i samarbete med SLS inom hjärt- och 
lungräddning, simlärarutbildning i olika steg samt löpande kurser inom livräddning och 
säkerhet.  
 



7 

Bilaga 1 
RESERVATIONER M.M. 
 
Skrivelse 445-624/2001 Inför badvakter på stadens bad 
 
Idrottsnämnden 

 
Reservation anfördes av Majken Wennberg (v) till förmån för framställt yrkande 
enligt följande  
 
Idrottsnämnden beslutar att 

Tillstyrka att-satserna i Christopher Ödmanns skrivelse 
Ge förvaltningen i uppdrag att ta fram förslag på maxigräns på antal barn under 10 år/icke 

simkunnig som får medfölja vuxen vid badbesök. 
I övrigt godkänna förvaltningens tjänsteutlåtande samt att anföra följande 
 
Det är angeläget att ha så stor säkerhet som möjligt på stadens simhallar. Därför bör 

badvakter införas. Formerna för badvakternas arbete kan dock utarbetas utifrån behov, 
förutsättningar och simhallarnas utformning. Arbetet i en simhall bör dock organiseras så att 
personal finns i närheten av bassängen och att bassängen kontrolleras med jämna mellanrum. 
På exempelvis Kronobergsbadet har personalen uppsikt över badet från entrén, och man bör 
sträva efter liknande lösningar på andra bad. Om detta är svårt att genomföra så kan TV-
övervakning kombinerat med kontrollrundor vara ett alternativ. Det viktiga är att någon eller 
några av personalen ständigt har som en del av sin arbetsuppgift till att särskilt ombesörja 
säkerheten i bassängen. Detta kräver då givetvis högre bemanning, vilket också påpekas i 
förvaltningens tjänsteutlåtande. 

Man bör också införa en gräns för hur stora barngrupper man kan ta emot på stadens 
simhallar. Ett realistiskt krav kan vara att inte tillåta mer än 6 barn per vuxen vid 
simhallsbesök. Tyvärr finns det en risk med dagens stora barngrupper i skola och barnomsorg 
att besök i simhallar görs med för stora grupper vilket kan göra att säkerheten för barnen 
äventyras. Förvaltningen bör undersöka detta och återkomma till nämnden med förslag på 
regler. Det kan tänkas att antalet barn vid t.ex. simskola i grund bassäng kan vara något 
större. 
 
Ersättaryttrande gjordes av Peter Nilsson (mp) enligt följande. 

 
Miljöpartiet ansluter sig till Majken Wennbergs (v) förslag. 
 
Skrivelse 328-763/2002 ”Baywatch” som sommarjobb 
 
Idrottsnämnden 

 
Reservation anfördes av Majken Wennberg (v) till förmån för framställt yrkande 
enligt följande  
 
Idrottsnämnden beslutar 

Att överlämna tjänsteutlåtandet som svar på remissen, samt att anföra följande 
 
Att simkunnigheten stadigt sjunker samtidigt som stadens badanläggningar saknar 

stationära badvakter är en allvarlig brist. Om idrottsförvaltningens budget inte tillåter 
utbildning och anställning av personal, bör kommande budgetbehandlingar ta detta i 
beaktande. 
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Ersättaryttrande gjordes av Peter Nilsson (mp) enligt följande. 
 
Om jag hade haft yrkanderätt hade jag föreslagit nämnden att föreslå kommunstyrelsen att 
bifalla skrivelsen, där dock punkt 3 redan är uppfylld samt att anföra följande 

De förslag som skrivelsen innehåller är viktiga och innebär både att säkerheten höjs på våra 
bad samt att ungdomar bereds ökad möjlighet till sommararbete. Självklart måste extra medel 
anslås till dessa åtgärder. 
 
 
 


